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BRM.0012.1.10.2013 
Protokół nr 10/2013 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 28 sierpnia 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad:  9:00 
Godzina zakończenia obrad:  10:45 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W Komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu:  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Bogdan Tkaczyński   Przewodniczący Komisji 
Ryszard Przyszlak   Zastępca Przewodniczącego 
Antoni Dulęba   Sekretarz Komisji 
Anna Józefowicz   Członek 
Jadwiga Dziewa   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Władysław Witkowski  Członek 
Grażyna Sobór   Członek 
 
Nieobecny: 
Radny Zdzisław Burnat 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 
Porządek obrad: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Informacja nt. przebiegu zaplanowanych inwestycji w roku 2013. 
3. Informacja o realizacji wydatków majątkowych zaplanowanych na 2013 rok. 
4. Informacja nt. realizacji uchwały „śmieciowej” w Gminie. 
5. Opiniowanie projektów uchwał. 
6. Sprawy różne. 
7. Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i powiedział, że jest prośba od 
Kierownika Wojciecha Jankowskiego o zmienienie porządku obrad i w pierwszej 
kolejności chciałby przedstawić dwa projekty uchwał i to byłby punkt pierwszy, 
następnie zarządził głosowanie nad nowym porządkiem obrad: 
 
Głosowanie:  za: 8  przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
 
Ad. pkt. 1    
 
Opiniowanie projektów uchwał: 
 
- Projekt uchwały w sprawie ustalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla obrębu geodezyjnego Strąkowa w gminie Ząbkowice Śląskie. 
 
Przedstawiciel pracowni urbanistyczno- architektonicznej Agnieszka Kwaśniak 
powiedziała, że plany zagospodarowania robi się trochę długo i nie jest pewna czy 
Pani Radczyni opiniując ustawę wprowadziła zmianę w preambule jest tam na 
podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 5 ustawy o samorządzie gminnym, pojawił się tam 
jednolity tekst i poprosiła o wprowadzenie zmiany poz. 594. Następnie przedstawiła 
powyższy projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. Nikt nie zabrał głosu, 
więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8  przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 
miasta Ząbkowice Śląskie. 
 
Przedstawiciel Biura Planowania i Projektowania Sławomir Tront przedstawił 
powyższy projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Poprosił o 
uwzględnienie autopoprawki jak w planie poprzednim dot. podstawy prawnej. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otworzył dyskusję na przedstawionym projektem uchwały. 
 
Radna Danuta Tkaczonek zapytała, czy uchwała zagospodarowania przestrzennego 
nie powinna być poprzedzona podjęciem uchwały przez Radę o treści stwierdzającej, 
że jest on zgodny ze studium. 
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Przedstawiciel Biura Planowania i Projektowania Sławomir Tront odpowiedział, 
że samo stwierdzenie, że projekt jest zgodny ze studium występuje w samej 
preambule, stwierdzenie przez Radę, że projekt jest zgodny ze studium jest 
wystarczający, nie wymaga się podjęcia osobnej uchwały, ponieważ jest on 
traktowany jedną uchwałą, podobnie jest z rozstrzygnięciem uwag, stwierdzenie 
zgodności występuje w samej uchwale podstawowej nie powinno w odrębnej, bo 
gwarantuje to utrzymanie ciągłości prawnej. 
 
Radna Danuta Tkaczonek wypowiedziała się jeszcze na temat załącznika nr 3 do 
uchwały para. 2 pkt.1 powiedziała, że powinno się tam posługiwać terminem gmina 
lub miasto i gmina, bo Ząbkowice nie są tylko miastem. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że jest to słuszna uwaga i poprosił o wprowadzenie zmiany. Następnie 
zapytał czy to pismo, jakie zostało dzisiaj otrzymane, czyli rozstrzygnięcie o sposobie 
rozpatrzenia nieuwzględnionych uwag czy również ci, którzy te uwagi wnieśli 
otrzymali to pismo, bo mogą się odwoływać i wszystkie uwagi dot. firmy „Krokus”. 
 
Przedstawiciel Biura Planowania i Projektowania Sławomir Tront odpowiedział, 
że zgodnie z ustawą na wnioski jak na uwagi złożone w procedurze planistycznej nie 
odpowiada się indywidualnie, to pismo o uwagach nieuwzględnionych stanowi 
załącznik do uchwały Rady, która dopiero po wejściu w życie planu podlega 
procedurze odwoławczej, zaskarżeniu i nie ma cenzury czasowej. 
 
Radna Danuta Tkaczonek zapytała o przestrzeń, która jest zaplanowana pod 
projekty wielkopowierzchniowe czy spór odnośnie zagospodarowania tych terenów, 
czy ten plan, który jest wyrysowany przekreśla już kwestie dot. powstawania tam 
mieszkań, czy pomyślano o mniejszych obiektach dla tego osiedla np. punkt urzędu 
pocztowego, ośrodka zdrowia, bo takich usług brakuje na tym osiedlu i czy ten plan 
przekreśla powstawanie nowych obiektów. 
 
Przedstawiciel Biura Planowania i Projektowania Sławomir Tront odpowiedział, 
że plan w ogóle nie dopuszcza obiektów wielko powierzchniowych, tego typu 
obiektów nie dopuszcza studiu, tereny usługowe mogą zostać wykorzystane na 
funkcje usług handlowych, ale są to tereny usługowe, czyli te elementy jak usługi 
publiczne czy komercyjne zmierzające do polepszenia funkcjonowania osiedla są 
możliwe, ale nie wiadomo, jakie decyzje podejmie właściciel osiedla. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński  
zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos. Nikt, więc zarządził głosowanie nad 
przedstawionym projektem uchwały: 
 
Głosowanie:  za: 7 przeciw: 0  wstrzymało: 1 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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Ad. pkt. 2  Informacja na temat przebiegu zaplanowanych inwestycji w roku 2013. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że na dzień dzisiejszy  
w budżecie po wszystkich zmianach funkcjonuje 48 zadań inwestycyjnych: 
-wodociągowanie wsi Sulisławice 30 000 zł, jest procedura przetargowa  
na opracowanie dokumentacji, podpisana jest umowa na dotację 500 000 zł 
- Olbrachcice Wielkie droga do gruntów rolnych, inwestycja trwa wykonawstwo  
do końca września. 
- Strąkowa droga dojazdowa do gruntów rolnych inwestycja jest nierozpoczęta  
do końca września ma być ukończona. 
- Braszowice droga dojazdowa do gruntów rolnych, inwestycja do końca września 
będzie ukończona. 
- Dokumentacja techniczna na zadanie budowa parkingu na os. Xx- lecia pieniądze 
zabezpieczone są na dokumentację, nie rozpoczęto jeszcze procedury ponieważ jest 
to związane ze spółdzielnią, 
- Dokumentacja techniczna na zadanie przebudowa ul. Prusa 15 000 tys.  
na dokumentację,  
- Dokumentacja techniczna przebudowa ul. Szpitalnej  
- Przebudowa dojazdu do garaży przy ul. Głowackiego 
-Przebudowa dojazdu do garaży no ul. Jasnej 
- Przebudowa drogi Sadno, została oddana dokumentacja do uzgodnienia 
- Przebudowa drogi w miejscowości Zwrócona 
-Przebudowa ul. Ciasnej 
- Przebudowa ul. Grunwaldzkiej trwają roboty 
-Przebudowa ul. Kościuszki zakończona 
-Przebudowa ul. Okrężnej 
-Przebudowa ul. Spokojnej jest w trakcie zakończenie we wrześniu 
-Uszczelnienie podbudowy ul. Ziębickiej jest to naprawa gwarancyjna ze zmianą 
technologii, 1 września będzie częściowo udostępniona do ruchu  
-Wykonanie wewnętrznej sieci hydrantowej, oświetlenia ewakuacyjne oraz urządzeń 
zapobiegających zadymieniu klatek schodowych, wykonana jest dokumentacja, 
wykonanie w Szkole Podstawowej nr 1 
-Wymiana pieca CO w Przedszkolu, kończy się dokumentacja i będzie realizowana 
przez dyrektora  
-Wymiana pokrycia dachowego na budynku Przedszkola Publicznego nr 2  
w Ząbkowicach, wykonano dokumentację 
-Wymiana orynnowania wraz z instalacją odgromową w gimnazjum nr 2 
-Przebudowa kanalizacji deszczowej na terenie miasta Ząbkowice Śląskie,  
Os. Kwiatowe. 
-Utwardzenie terenu wraz z uporządkowanie gospodarki wodnej przy ul. Dalekiej 
jest ogłoszony przetarg. 
-Przebudowa kanalizacji deszczowej przy działce nr 12 centrum miasta, utwardzenie 
terenu 
-Budowa placów zabaw na terenie wiejskim w gminie Ząbkowice Śląskie, odebrano 
już 6 placów 
-Budowa placu zabaw przy ul. Kamienieckiej nieukończona 
-Budowa skate parku  
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-Rewitalizacja parku miejskiego imienia Sybiraków. 
-Rewitalizacja parku w miejscowości Olbrachcice Wielkie, nie rozpoczęto, ponieważ 
nie ma planu, bo jest tam las. 
-Rewitalizacja terenów zielonych z ich uporządkowaniem z wykonaniem części 
zielonej miejsc postojowych przy ul. Ciasnej w Rynku 
-Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie, nie rozpoczęto, 
ponieważ potrzeba dużo pieniędzy a nie ma dotacji. 
-Budowa oświetlenia ulicznego na terenie miasta Ząbkowice Śląskie trwa realizacja. 
-Budowa instalacji gazowej w pomieszczeniach świetlicy w Jaworku. 
-Budowa schodów zewnętrznych wraz z utwardzeniem przy świetlicy, trwa 
procedura przetargowa. 
-Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Kluczowa, trwa opracowanie 
dokumentacyjne  
-Remont pomieszczeń ZOK będzie to realizował dyrektor. 
- Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Bobolice, adaptacja pomieszczeń  
na świetlicę środowiskową, inwestycja zrealizowana 
-Remont świetlicy wiejskiej miejscowości Tarnów, przygotowana dokumentacja. 
-Opracowanie dokumentacji technicznej robót zabezpieczających w zamku  
w Ząbkowicach Śląskich. 
-Renowacja z odbudową muru kamiennego znajdującego się na terenie zamku. 
-Zabezpieczenie murów miejskich Ząbkowice Śląskie, nie rozpoczęto. 
-Budowa krytej pływalni, przygotowanie wniosku na wykonanie dokumentacji. 
-Budowa siłowni na terenie miejscowości Strąkowa, jest dokumentacja i wniosek  
o dofinansowanie. 
-Dokumentacja techniczna budowa zaplecza technicznego na terenie boiska 
sportowego w stolcu. 
-Remont daszku nad częścią elewacji wejścia do groty, zostało to zrealizowane. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński   
otworzył dyskusję nad tym tematem. 
 
Radna Grażyna Sobór zapytała, w którym miejscu na Os. Kwiatowym jest jakiś 
teren zalewowy, gdzie będzie realizowana inwestycja, drugie pytanie odnośnie 
oświetlenia czy inwestycja będzie realizowana czy nie. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że Osiedle Kwiatowe 
to skrzyżowanie ul. Floksowej zalewa tam garaże jest przekazany wniosek na 
dokumentację rozwiązującą ten problemu, a drugie miejsce to na ul. Ziębickiej przy 
pawilonach koło Os. Kwiatowego, jak są nagłe ulewy to zalewa te sklepy. Natomiast 
oświetlenie realizowane będzie w mieście i ul. Kamienieckiej a na terenie wiejskim 
nie ma na razie żadnej informacji ani decyzji. 
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Radna Danuta Tkaczonek poprosiła o podsumowanie tych 48 inwestycji, ile zostało 
zrealizowanych, ile jest w trakcie a ile jest w trakcie przygotowań, powiedziała, też, 
że słowa krytyki należą się, co do inwestycji rewitalizacja parku miejskiego, w tej 
kwestii, że inwestycje można było zaplanować bardziej rozsądnie tak, aby w 
pierwszej kolejności wykonać tę część przy ul. Sienkiewicza do fosy i rozpocząć 
potem kolejną część, bo tak na okres letni cały park był rozkopany i były utrudnienia 
dla mieszkańców. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński    
powiedział, że wprowadzając ten punkt do obrad to chciał aby zapoznać się w jakim 
stanie i na jakim etapie są inwestycje w naszym mieście i gminie. Następnie zapytał 
czy chce ktoś jeszcze zabrać głos. Nikt, więc przeszedł do punktu następnego. 
 
 
Ad. pkt. 3  Informacja o realizacji wydatków majątkowych zaplanowanych na 2013 
rok. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna przedstawiła informację majątkową za okres 
pierwszego półrocza, w zakresie wydatków inwestycyjnych 1 486 760,62 zł, 
natomiast zakupy inwestycyjne 851 473,52 zł, sfinansowano drogę dojazdową do 
gruntów rolnych Olbrachcice Wielkie 14 670 zł, wykonanie dokumentacji 
projektowej, kosztorysowej i przetargowej, Strąkowa droga dojazdowa do gruntów 
rolnych wykonano dokumentację projektową 7 500 zł, Braszowice droga dojazdowa 
do gruntów rolnych wykonano dokumentację projektową 7 500 zł, przebudowa 
dojazdu do garaży na ul. Jasnej opracowano dokumentację kompleksową 5 900 zł, 
przebudowa ul. Prusa 17 075 zł opracowanie studium wykonalności i opracowanie 
dokumentacji technicznej, przebudowa ul. Grunwaldzkiej aktualizacja 
kosztorysowa, budowa kanalizacji deszczowej, wykonanie dokumentacji projektowej 
zamiennej 47 601 zł, przebudowa ul. Kościuszki do półrocza 264 973,73 zł, 
przebudowa ul. Okrężnej 3 567 zł, przebudowa ul. Spokojnej wykonanie 
uproszczonej dokumentacji projektowej 3 628,50 zł, opracowania planów 
zagospodarowania przestrzennego dla miasta i gminy Ząbkowice Śląskie 15 990 zł, 
poprawa bezpieczeństwa turystów poprzez rozbudowę systemu miejskiego 
monitoringu 218,45 zł, przebudowa kanalizacji deszczowej na terenie miasta 
Ząbkowice Śląskie 25 136,07 zł, na rewitalizację parków 981 797,14 zł, na rewitalizacje 
terenów z ich uporządkowaniem i wykonaniem części zielonych na dokumentację 
projektową 4 600 zł, remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Bobolice, adaptacja 
pomieszczeń na świetlice środowiskową 39 355,95 zł, zabezpieczenie murów 
miejskich 22 146 zł, Ząbkowice Śląskie- zamek prace zabezpieczające korony murów 
25 101,71 zł, są to wydatki inwestycyjne natomiast jeżeli chodzi o zakupy 
inwestycyjne to zakupiono zmywarkę dla Przedszkola Publicznego nr 1 6 499,34 zł, 
zjeżdżalnię sołectwo Braszowice prawie 10 tys., zakup namiotu sołectwo Stolec 3 800 
zł, zakup środków trwałych zlokalizowanych na terenie miasta Ząbkowice Śląskie 
chodzi o system cieplny 820 324,28 zł, zakup dwóch wiat stalowych na boisko 
sportowe w Stolcu 10 850 zł. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński     
otworzył dyskusję nad przedstawionym tematem. Nikt nie zabrał głosu, więc 
przeszedł do następnego punktu. 
 
 
Ad. pkt. 4  Informacja na temat realizacji uchwały „śmieciowej” w Gminie. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że dwa wydziały 
realizują tą uchwałę, wydział IGP między wykonawcą a rozliczeniem natomiast 
klient w sprawie odpłatności kontaktuje się z drugim wydziałem gdzie prowadzone 
jest postępowanie egzekucyjne oraz pobieranie wpłat, funkcjonuje już ona drugi 
miesiąc, umowa jest zawarta do końca 2014 r. za lipiec wpłynęła faktura od ZGK na 
229 753 zł, za lipiec zebrano 600 ton odpadów, nastąpiło trochę „sprzątanie świata” 
bo mieszkańcy wyrzucali zbędne rzeczy, nie było większych interwencji, worki SA 
rozwożone na nieruchomości, pojemniki są w sprzedaży w ZGK, 120l i 1100l większe 
na zamówienie, gniazda są uzupełniane i dalej cieszą się dużym zainteresowaniem 
są opróżniane dwa razy w tygodniu i są zapełnione, klapy są uzupełnione, naklejki 
będą naklejane na dzwony do segregacji. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna przedstawiła informację na ten temat od strony 
finansowej, jeżeli chodzi o ilość złożonych deklaracji do 31 lipca osoby fizyczne 
złożyły 4 371 deklaracji, osoby prawne, jednostki organizacyjne, instytucje kultury, 
spółki gminne, spółdzielnie mieszkaniowe, wspólnoty pod zarządem 285 deklaracji, 
jest to liczba zmienna dziennie wpływa dużo korekt i oświadczeń, ilość 
zadeklarowanych osób segregujących 9 488, niesegregujący 23 828, jeżeli chodzi o 
gospodarstwa domowe segregacja 1 640 deklaracji w tym 4 646 osób ujętych w tych 
deklaracjach, bez segregacji 2 735 deklaracji jeżeli chodzi o osoby to 6 799 osób, ilość 
zadeklarowanych gospodarstw domowych prowadzących selektywna zbiórkę 
odpadów na wsiach około 623 miasto 1017, pierwsza rata czyli do 10 sierpnia 
wpłynęło na konto gminy 198 427,76 zł natomiast na dzień dzisiejszy wpłynęło na 
konto 340 751 zł, czyli kwota ta wzrasta, planowana kwota miesięczna z tytułu 
wnoszonych opłat na podstawie złożonych deklaracji kształtuje się w wysokości 
287 450,30 zł czyli tyle powinno miesięcznie wpływać, natomiast to co Kierownik 
Wojciech Jankowski powiedział to faktura była za miesiąc lipiec 229 000 zł, wydział 
finansowy zwrócił się do wydziału spraw obywatelskich w zakresie weryfikacji 
złożonych deklaracji pod względem zgodności ilości zadeklarowanych osób, zostały 
już sprawdzone wsie Olbrachcice, Sieroszów, Tarnów, Brodziszów, Szklary Wieś i 
Szklary Huta, później będzie sprawdzane miasto a do osób, które nie złożyły 
deklaracji będą wysyłane wezwania. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że ustawa jest realizowana bardzo dobrze, firma, która obsługiwała 
wcześniej osiedle nie robiła tego lepiej niż obecna firma, robią to solidnie, ma 
nadzieje, że szybko się wszyscy do tego dostosują. 
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Radna Grażyna Sobór powiedziała, że na osiedlu może jest i czysto, ale na ul. 
Kamienieckiej plastiki są już niewywożone trzeci tydzień, mieszkańcy powystawiali 
worki z plastikami i tak to teraz stoi, koło sklepu jest brudno od ponad tygodnia, 
powywalane są śmieci, w centrum jest czysto, ale obrzeża są zanieczyszczone. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że worki z plastikami 
wywożone są raz w miesiącu w określonym dniu w harmonogramie, natomiast z 
tych dzwonów zbiorczych dwa razy w tygodniu, niestety z tym są kłopoty, jeżeli 
ktoś prowadzi sklep to musiałby wypełnić deklarację, jako mieszkaniec, drugą, jako 
właściciel i trzecie co jest nieporozumieniem są odpady produkcyjne czyli wszystkie 
odpady jakie sklep wyprodukuje, np. w Biedronce czy Kauflandzie a sklep na ul. 
Kamienieckiej nie wiadomo czy ma taką deklarację. 
 
Radna Grażyna Sobór powiedziała, że prawdopodobnie sklep posiada taką 
deklaracje, ale nie jest pewna, natomiast kosze murowane są zapełnione a plastik 
powinien być wywieziony 19 a nadal nie jest zabrany. 
 
Radna Jadwiga Dziewa poprosiła, aby dopilnować, bo na os. xx- lecia zostały 
dowiezione klapy na kosze a na ul. Strzelińskiej jeszcze ich nie ma. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Nikt, więc przeszedł do następnego 
punktu. 
 
 
Ad. pkt. 5  Opiniowanie projektów uchwał. 
 
- Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta i gminy na 
rok 2013. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna przedstawiła projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że do budżetu zostały wprowadzone nowe 
zadania remont pomieszczeń zaplecza kuchennego w Szkole Podstawowej nr 2, 
zakup wyposażenia do kuchni w Szkole Podstawowej nr 2, z czego wynika to nowe 
zadanie czy została przeprowadzona jakaś kontrola, czy jest to poparte racjonalnymi 
względami, czy stan tego pomieszczenia na pewno wymaga tego remontu i jak to się 
ma do innych placówek oświatowych, następne pytanie do działu 921 Kultura i 
ochrona dziedzictwa narodowego dokonano zwiększenia o kwotę 63 260,00 zł z 
przeznaczeniem 47 760,00 zł na realizację projektu „Przeprowadzenie imprezy XXV- 
lecie zespołu Sierra Manta”  oraz 15 500,00 zł na organizację imprez kulturowych 
poprosiła o przedstawienie kosztorysu tego przedsięwzięcia związanego z 
przeprowadzeniem imprezy Zespołu Sierra Manta, czy jest to kwota dot. 100 % tej 
imprezy, powiedziała, że jak Ośrodek Kultury obchodził 40 lecie swojego istnienia to 
nawet nie zorganizowano sesji a tutaj jest dofinansowanie prawie 50 tys. na XXV- 
lecie zespołu Sierra Manta jest to raczej oderwane od rzeczywistości. 
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Zastępca Burmistrza Piotr Miernik odpowiedział odnośnie pytania pierwszego 
remont stołówki jest to nakaz Sanepidu, generalnie pomieszczenie jest dobrze 
utrzymane, ale jest nakaz sanepidu i trzeba to zrobić, dokumentacja i kosztorysy są 
zrobione a dyrektor już szuka firmy, co to wykona. 
 
Kierownik Wydziału FZ Dariusz Małozięć powiedział, że jest to wniosek 
dofinansowany poprzez lokalną grupę działania ku wsi, małe projekty 
przeprowadzenie imprezy XXV- lecia Zespołu Sierra Manta dostało dofinansowanie 
w wysokości 35 tys zł. W ramach tej imprezy odbędą się występy zespołów na scenie 
ZOK. 
 
Radna Danuta Tkaczonek zapytała jeszcze o dotację podmiotową  127 tys ZOK na 
organizację imprez (zapis nieczytelny) 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, odpowiedziała, że zgodnie z finansowaniem 
ZOK-u. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zapytała również o zakres remontowych prac w ZOK-u 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik powiedział, że jeżeli chodzi o sprawy 
remontowe to jest to kontynuacja, wykonana została dokumentacja na te 
pomieszczenia, kiedyś była tam siłownia. 
 
Radna Danuta Tkaczonek stwierdziła, że w jej ocenie jest to zła kolejność zadań bo 
jak było ustalone każde pieniądze, które poprawią funkcjonowanie budynku są 
potrzebne. 
 
Burmistrz Piotr Miernik powiedział, że takie zadanie było wprowadzone dawno 
temu, została zrobiona na to dokumentacja i kosztorys, zostanie to przekazane 
łącznie z pieniędzmi na wykonanie tego zadania. 
 
Kierownik Wydziału EKS Marek Błażejewski powiedział, że jeśli chodzi o 
stowarzyszenia to było zaplanowane większe środki i na pierwsze półrocze zostały 
zrealizowane, natomiast na drugie półrocze w związku, że nie było zabezpieczenia 
finansowego występują o to, aby na drugie półrocze je zabezpieczyć, czyli 15 000 zł 
dla stowarzyszenia Akademia Piłkarska dla najmłodszych adeptów piłki nożnej, 
2 500 zł na funkcjonowanie i działanie gminnego szkolnego związku sportowego, 
czyli wszystkie imprezy sportowe w Szkołach Podstawowych i Gimnazjach są z tego 
finansowane nagrody, dyplomy i puchary. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że ma okno naprzeciwko Orlika i obserwuje od dłuższego czasu 
działalność akademii i jest zadowolony z tego ile małych dzieci przychodzi na te 
zajęcia i jak są one prowadzone, dzieci zamiast się pałętać po osiedlu to grają i to 
bardzo długo w tą piłkę. 
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Radna Danuta Tkaczonek zapytała dlaczego dobrze się inwestuje pieniądze w 
kwestii sportu a dlaczego nie można zainwestować ich dobrze w zakresie kultury, 
tak mało pieniędzy idzie na rozwój osobowości, ich zainteresowań, talentów a nie na 
zespól Sierra Manta. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że tez ma uwagi na ten temat ale nic nie może zrobić. Następnie zapytał 
czy ma ktoś jeszcze pytanie do przedstawionego projektu. Nikt, więc zarządził 
głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 7 przeciw: 0  wstrzymało: 1 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Ząbkowice Śląskie na lata 2013- 2029. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna przedstawiła projekt uchwały, który stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. Nikt nie zabrał głosu, 
więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 7  przeciw: 0  wstrzymało: 1 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „DELFIN” Spółka z o.o. z siedzibą w 
Ząbkowicach Śląskich. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedstawił powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy są jakieś uwagi. Nikt nie wniósł, więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8  przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
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- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Gminy Ząbkowice Śląskie. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedstawił powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy są jakieś uwagi. Nikt nie wniósł, więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8 przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedstawił powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy są jakieś uwagi. Nikt nie wniósł, więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8 przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie pozytywnej opinii dotyczącej podjęcia przez 
Burmistrza Ząbkowic Śląskich działań związanych z przejęciem na rzecz Gminy  
Ząbkowice Śląskie od Województwa Dolnośląskiego odcinka drogi wojewódzkiej 
nr 385 od skrzyżowania z drogą krajową nr 8 do skrzyżowania z ul. Cukrowniczą. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedstawił powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy są jakieś uwagi.  
 
Radny Antoni Dulęba powiedział, że z tego co mówił Burmistrz będzie to 
realizowane w momencie skończenia obwodnicy a końca na razie nie widać bo 
nawet nie było jej odbioru. 
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Zastępca Burmistrza Piotr Miernik powiedział, że to nie ma znaczenia czy 
obwodnica będzie wykonana czy nie bo tu chodzi o całkowicie inną drogę 
wojewódzka, Cukrownicza stanie się drugą droga wojewódzką więc nic nie stoi na 
przeszkodzie aby puścić ruch od strony Stolca, ul. Ziębicką poprzez Cukrowniczą, 
jest to dopiero na samym początku i pewnie dopiero jak zakończy się budowa 
obwodnicy. 
 
Radna Grażyna Sobór zapytała, czy dobrze zrozumiała, że cały ruch będzie 
skierowany na drogę 382 do chwili oddania obwodnicy, to znaczy, że zwiększy się 
ten ruch i drugie pytanie, co z drogą 382 czyli ul. Kamieniecką bo nic się w tym 
kierunku nie robi, plany przejęcia tej drogi są ale kiedy, następnie zapytała jeszcze, 
że w momencie kiedy zostanie otwarta obwodnica to co będzie z ustawieniem 
znaków bo nadal będzie to droga wojewódzka i nadal na tej drodze będzie ruch bo 
postawienie nawet jednego znaku trwa parę miesięcy i dalej te domy na 
Kamienieckiej będą dewastowane. 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik powiedział, że jeżeli chodzi o skierowanie ruchu 
to będzie on skierowany na obwodnicę i nie ma problemu prawnego na podjęcie 
takiej uchwały intencyjnej, natomiast później skończy się tak, że obwodnica zostanie 
ukończona, ale nadal będą trwały rozmowy o przejęcie drogi 385, co do przejęcia 
drogi 382 z mocy ustawy wynika, że po wykonaniu obwodnicy ul. Kamieniecka 
stanie się drogą gminną i żadne rozmowy w tym temacie nie muszą być 
prowadzone, co do znaków nie można wnosić żadnych wniosków o ustawienie 
znaków, bo nie jest naszą drogą dopiero jak się nią stanie. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zamknął dyskusję nad przedstawionym projektem i zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8  przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika graficznego do uchwały Nr 
IV/31/2007 r. Rady Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich z dnia 30 marca 2007r. w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla miejscowości: Kluczowa, Brodziszów, Sulisławice, Szklary, 
Zwrócona, Bobolice- Gminy Ząbkowice Śląskie. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski przedstawił powyższy projekt 
uchwały, który stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Radny Antoni Dulęba zapytał czy nie będzie takiej sytuacji, że poprzez poprawienie 
tego planu dla przedsiębiorcy zrobi się marazm dla mieszkańca, który mieszka 20 
metrów dalej i jednemu będzie dobrze kosztem drugich, którzy chcą normalnie 
mieszkać a będzie pełno kurzu, smrodu i wszystkiego. 
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Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że plan obejmuje trzy 
wsie, które są wstrzymywane przez Szklary, czyli Tomice, Rakowice, Szklary Huta i 
Szklary Wieś, bo one są w jednym obrębie, chodzi o to, że jak ktoś chce otworzyć 
działalność to indywidualnie ustala się, że strefa ochronna dla działalności jest 100 
metrów dookoła, jak tam nikt nie mieszka to można wtedy to zrobić, bo przecież nikt 
nie zbuduje domu koło działalności. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zamknął dyskusję nad przedstawionym projektem i zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8  przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyznania dotacji celowej na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków, położonych na terenie Gminy Ząbkowice 
Śląskie, nie stanowiących własności Gminy. 
 
Kierownik Wydziału FZ Dariusz Małozięć przedstawił powyższy projekt uchwały, 
który stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy są jakieś uwagi. Nikt nie wniósł, więc zarządził głosowanie: 
 
Głosowanie:  za: 8  przeciw: 0  wstrzymało: 0 
 
Stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 
 
 
Ad. pkt. 6  Sprawy różne. 
 
Radna Grażyna Sobór zadała pytanie w sprawie Pani Krzus, rozmawiała ona z 
Panem Miernikiem i zająć się tym ma firma, która robi remont ul. Spokojnej. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że są na etapie 
przyjmowania ofert wykonawczych, bo muszą być przynajmniej 3 oferty i między 
innymi ofertę złożyła ją firma zajmująca się remontem ul. Spokojnej. 
 
Radny Antoni Dulęba powiedział, że na wcześniejszych sesjach zgłaszał, że są 
drzewa poprzerastana w linii energetycznej na ul. Głowackiego i przy remoncie ul. 
Waryńskiego była szybko robiona i został wykopany słupek leży to a kosztuje to 
prawie 2 tysiące i przydałoby się to zabrać. 
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Radna Grażyna Sobór powiedziała, że zgłaszała już to Burmistrzowi w sprawie 
wystosowania pisma do DSDiK ze skargą o niesprzątanie dróg i chodników 
wojewódzkich i żeby się to sprawą zajęli bo jest po prostu brudno. 
 
Radny Antoni Dulęba powiedział, że wydaje mu się, że dobrze by było się 
przyglądnąć ul. Głowackiego czy nie można by było tanim kosztem poszerzyć ta 
jezdnię i nie byłoby dużo strat, bo jest tam tylko jedna lub dwa drzewa i chodnika 
nawet nie trzeba by było przesuwać tylko krawężnik do chodnika, bo jak przyjdzie 
rok szkolny i będzie większy ruch szkolny to będzie problem. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że radna Jadwiga Dziewa też składała już o to wniosek dawno temu. 
 
Radna Danuta Tkaczonek na prośbę mieszkańców poprosiła, aby służby miejskie, 
które dokonują wywozu nieczystości podchodzili do tego bardziej życiowo, bo są 
takie sytuacje, że pojemniki na śmieci znajdują się na podwórzu i jedyna droga to 
przeciągnięcie go przez korytarz i dopiero służby mogą go zabrać, jest taki 
przypadek, że lokatorzy muszą sami go wynosić na chodnik, ponieważ zmieniły się 
zasady wywozu a kiedyś pracownicy sami wynosili te pojemniki, i poprosiła 
Burmistrza o zainteresowanie się ta sprawą. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy ktoś jeszcze chce zabrać głos. Nikt, więc zamknął posiedzenie.  
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